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Sakspapir

Saksnr Utvalg Type Dato
001/22 Eldrerådet PS 01.02.2022

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Ketil Tjore FE-033 22/164

Godkjenning av innkalling og saksliste

Framlegg til vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent

Eldrerådet - 001/22

ER - behandling:
Handsaming i Eldrerådet: 
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent

Saksopplysninger:

.



Sakspapir

Saksnr Utvalg Type Dato
002/22 Eldrerådet PS 01.02.2022

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Ketil Tjore FE-033 22/164

Godkjenning av møteprotokoll

Vedlegg:
 Protokoll - Eldrerådet - 22.11.2021  

Framlegg til vedtak:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

Eldrerådet - 002/22

ER - behandling:
Handsaming i Eldrerådet: 
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - vedtak:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

Saksopplysninger:

.



Sakspapir

Saksnr Utvalg Type Dato
003/22 Eldrerådet PS 01.02.2022

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Ketil Tjore FE-033 22/164

Arbeidet med nytt arbeidssenter - lokale på Kaland

Framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram for drøfting

Eldrerådet - 003/22

ER - behandling:
Som leiar i Eldrerådet har Gro Johannessen vore invitert i ulike møte om arbeidet med nytt 
arbeidssenter, der det er sett på ei plassering på Kaland.
Gro Johannessen orienterte:

· Det er laga innspel frå brukarane av Arbeidssenteret om kva ønskjer dei har. 
· Elles er det aktuelt at bygget kan vera lokale for utleige til ulik bruk.
· Kanskje kan ein invitera elevane med arbeidslivserfaring til å driva kafé?
· Kafélokalet bør vera så stort at det kan delast med skiljevegg, dersom det skal vera open 

kafé, samstundes som dei tilsette skal ha lunsj i same lokale.

Idar Hopland:
· Synest det er tidleg å planlegga for bruken når ein ikkje veit kvar det vert.
· Er to lokale som er aktuelle på Fonnes Senter, men ein er ikkje låst til denne plasseringa 

om det kjem andre og betre alternativ.
· Kafeen er meint som eit samlingslokale for dei som bur på Kaland, samt som ein open 

kafé.
· Eigarane ønskjer å setja bygget i den stand som kommunen ønskjer.
· Fonnes Senter har ei bra plassering tett på veg (buss), og med framtidige eldrebustader i 

nærleiken.
· Meiner det er OK å venta til det er nærare bestemt korleis dette vert organisert og 

plassert.

Gro Johannessen spurte om Eldrerådet har konkrete ting dei ønskjer å få plass til. Johannessen sa at 
ho vil spela inn ønskjer om kafé, og så kan ein komma med meir når bygget er klart. Det var semje 
om dette.



Idar Hopland sa om kafédrift at det er strenge krav knytt til dette, men at der bra om ein får det til, 
mellom anna som tilbod til dei som måtte bu i dei kommande eldrebustadene på Kaland.

Reidar Øksnes viste til at Aufera har liknande kafédrift/servering på Manger.

Ivar Bergsvik, som er Eldrerådet sin representant i Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne, 
viste til at det er spelt inn fleire aktuelle plasseringar for arbeidssenteret, i tillegg til Kaland også 
dagens tomt og arealet til barnehagen som låg i Årås-feltet. RMNF ser dagens tomt på 3,5 mål som 
beste plassering

Gro Johannessen sa at det er viktig å sikra at det nye bygget er ferdig tilrettelagt før flytting.

Reidar Øksnes etterlyste skisser for nytt arbeidssenter, og sa at det er lettare å ta stilling til dette når 
ein ser skissene.

Handsaming i Eldrerådet: 
Rådet tok orienteringa til vitande

ER - vedtak:
Rådet tok orienteringa til vitande

Saksopplysninger:
Bakgrunn

Gro Johannessen deltek på vegner av rådet i ulike møte om arbeidet med nytt arbeidssenter. 

Johannessen vil orientera om ulike moment: 

· Oppsummering av dei møta som har vore om dette
· Mogleg utleige av lokalet
· Bruk som kafé, evt. i arbeidstida for senteret

Konklusjon

Saka vert lagt fram for drøfting

.



Sakspapir

Saksnr Utvalg Type Dato
004/22 Eldrerådet PS 01.02.2022

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Ketil Tjore FE-033 22/164

Innspel frå Eldrerådet - i samband med arbeidet med "Austrheim Heile livet"

Vedlegg:
 Austrheim Eldreråd (2014) - kommentar samfunnsdelen kommuneplanen 2014-2024  
 Plan for Leve heile livet(215612)  
 Spørreskjema Vestland Leve heile livet  

Framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram for drøfting

Eldrerådet i Austrheim ønskjer å spela inn denne tidlegare uttalen til det pågåande arbeidet med 
«Leve heile livet»-planen. Vedtak i rådet om dette den 3. februar 2022

UTTALE / KOMMENTARAR TIL FRAMLEGG TIL AUSTRHEIM KOMMUNE KOMMUNEPLAN 2014 - 24 – 
SAMFUNNSDEL.

Austrheim eldreråd har i møte 16.09.2014 gjeve følgjande uttale med sitat frå framlegget og 
kommentarar frå eldrerådet:

NB! Både dei sitata det er gjeve kommentar til, og dei det ikkje er gjeve kommentar til, er tekne med 
fordi eldrerådet meiner dei er viktige for den aldersgruppa eldrerådet skal ivareta interessene for, og 
som etter eldrerådet si meining, forpliktar kommunen i påfølgjande handlingsplanar. Sitat som 
”overlappar” kvarandre, dvs. kjem att i eit eller fleire punkt i innhaldslista med synonymt innhald, er 
berre tatt med ein gong.

 
ORDFØRAREN HAR ORDET  s.3

Sitat:
”Gjennom satsinga vår ”Austrheim heile livet”, ønskjer me å visa at det skal vera godt  å bu i 
Austrheim frå vogge til grav, og at me ønskjer og utvikla servicetilbod som treff alle 
aldersgrupper.”



AUSTRHEIM VIKTIGE VERDIAR – s.4
Austrheim heile livet
Sitat:
”Ein viktig verdi for Austrheim er at det skal vera godt å leva her for alle, heile livet.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen her forpliktar seg til verdiar og 
tiltak som vil gje like høg livskvalitet for eldre som for yngre.
 
Turstiar – folkehelse – fysisk aktivitet
Sitat:
”Det opne flate kystlandskapet er ein varig verdi for Austrheim. Gjennom utbygging av 
turstiar og planar innanfor folkehelse vert denne verdien gjort tilgjengeleg for flest mogeleg.”
Kommentar:
Folkehelsearbeidet er den viktigaste førebyggjande faktoren i samhandlingsreforma. I 
reforma er det lagt inn øyremerkte midlar til folkehelsearbeid retta mot eldre.

Når det gjeld turstiar m.m.viser eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 019/12) til 
kommunen sin Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2012 – 2020. 

VISJON FOR UTVIKLING OG VEKST s.5
Sitat:
”Austrheim vil utvikla endå betre kommunale tilbod.
Austrheim vil leggja til rette for at alle vert aktive kvar dag, heile livet.
Austrheim vil leggja til rette for bu, jobb og fritidstilbod.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på kommunen sin visjon og høge ambisjonar 
formulert i dei tre setningane i sitatet ovafor. Når det gjeld butilbod for eldre, viser 
eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 016/13) til kommunen sin Strategisk 
næringsplan med fokus på reiseliv og havsport og Austrheim Heile Livet, der eldrerådet 
peikar på behovet for senternære omsorgsbustader / eldrebustader i begge oppvekstsentra i 
kommunen. Eldrerådet kjem her med konkret framlegg til tomteareal og peikar på 
utfordringar når det gjeld finansiering. P.g.a at bustadprisane i Austrheim spesielt for eldre 
einebustader, er låge samanlikna med nye hus/leilegheiter berekna for den opne marknaden, 
vil det kunna by på store økonomiske utfordringar for eldre å kjøpa ny bustad i senternære 
område. Eldrerådet ber difor kommunen om å leggja til rette for kommunale eller 
frittståande burettslag eller burettslag bygd av stiftingar, med husbank eller anna rimeleg 
finansiering. Definerer kommunen eit behov for slike burettslag, er det lettare å få 
husbanken med på laget. Totale månadlege utgifter for kvar einskild bebuar vil kunna 
reduserast mykje med husbankfinansiering.

FORVENTNINGAR FRAM MOT 2024 s.6
Sitat:
”Tenestetilbodet for dei eldre vert godt utbygd og moderne.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å ha eit godt utbygd 



og moderne tenestetilbod for eldre. Eldrerådet reknar med at ordet ”moderne” m.a. betyr at 
kommunen vil ta i bruk velferdsteknologi i omsorgssektoren.

ØKONOMISKE RAMMER s.8
Sitat:
”Mål: Reduksjonar skal ikkje senka kvaliteten på tenester.
Strategi: Det er særleg tilbodet til dei eldre gjennom heimetenester, omsorgsbustader mfl., 
som gjev ekstra utfordringar innan oppvekstsektoren.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å oppretthalda 
standarden på dei kommunale tenestene sjølv om dei økonomiske rammene vert redusert.
Eldrerådet har også merka seg at kommunen så klart ser dei heilt spesielle utfordringane som 
omsorgsektoren har framover p.g.a den store auken eldre fram mot 2050.
Eldrerådet viser her til vedtak i eldrerådet ved handsaminga av budsjettet for 2014 (sak 
013/13) der eldrerådet påpeikar behovet for styrking spesielt for heimetenesta1 for at eldre 
kan få bu lenger heime. Det vert ein vinn vinn situasjon for kommunen.

SAMFERDSEL OG INFRASTRUKTUR s.12
Sitat:
”Mål: Eit trygt og effektivt vegnett for mjuke trafikantar.
Auka kollektivdel i høve regionale mål.
Strategi: Vera pådrivar for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen gjennom 
kommunen. Gjennomføra detaljreguleringsplan for gang og sykkelveg Mastrevik - 
Kilstraumen.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil vera pådrivar for å auka 
kollektivdelen og for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen i kommunen.
Eldrerådet viser her til eldrerådsak 017/13 ”Bussruter for eldre” der kommunen har fått 
midlar frå fylket til lokal bussrute spesielt for eldre. Eldrerådet ber om at denne ruta vert sett 
i drift så snart som mogeleg!
Når det gjeld utbygging av gang og sykkelveg, viser eldrerådet til eldrerådssak 019/12 der det 
vert tatt til orde for ein samanhengande gang og sykkelsti ”rundt Solend”.

KVALIFISERING OG UTDANNING s. 14
Sitat:
”Strategi: Leggja til rette for eit bredt spekter av aktivitetar for alle, heile livet.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å leggja til rette for 
at også eldre skal kunna vera aktive uavhengig av livssituasjon, også om den fysiske og 
psykiske helsa skrantar.

LIVSKVALITET OG DELTAKING s.14
Sitat:



”Strategi: Oppretthalda og vidareutvikla seniorsenteret. Leggja vekt på tilgjenge for alle 
(Universell utforming) i samfunnsutviklinga.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil satsa på å vidareutvikla 
seniorsenteret som møteplass og kulturarena spesielt for eldre.
Når det gjeld ”universell utforming” har eldrerådet i fleire saker påpeika at dette er eit 
ufråvikeleg krav i alle aspekt ved samfunnsutviklinga.

HELSE OMSORG OG FOLKEHELSE s.15
Sitat:
”I og med samhandlingsreforma og folkehelselova som vart sett i verk 1/1-2012, er det 
skjerpa krav til den kommunale omsorgstenesta. Pasientar vert tidlegare utskrive frå 
sjukehus og ført over til lokale omsorgstilbod, anten i kommunale mottak eller som teneste 
heime hjå folk. Av dette følgjer auka krav til kompetanse hjå dei tilsette i kommunen.
Strategi: Ein stor del av satsinga innan pleie, helse og velferd skal gå til førebyggjande tiltak”

Kommentar:
Eldrerådet har ved fleire høve drøfta samhandlingsreforma.
Midlane som er lagt i i reforma skal dekka tre område: 20% av utgiftene til alle pasientar frå 
kommunane som er innlagt på sjukehus, ”dagmulkt” på kr 4000 dersom kommunen ikkje 
klarar å ta i mot utskrivne sjukehuspasientar og tiltak til folkehelsearbeid. 
I sak 006/13 har eldrerådet i vedtak gjeve utrykk for bekymring for at døgnplassane lokalt 
(Knarvik) som er opprette m.a for å minska veksten i sjukehusutgiftene og 
spesialhelsetenesta ikkje må verta ”tilpassa” eldre pasientar, som på den måten kan gå glipp 
av behandling som spesialhelsetenesta på sjukehusa kan gje, og slik verta sett på som B-
pasientar i sjukehussamanheng.
Vidare meiner eldrerådet at finansieringa av samhandlingsreforma på sikt kan verta eit 
problem. Etter kvart vert det slutt på øyremerka midlar til reforma. Midlar vert då lagt inn i 
rammeoverføringane til kommunane, og utgiftene til reforma skal takast av same potten i 
kommunane som utgifter til skule, helse, omsorg osv. Sidan sjukehusutgifter og eventuelle 
”døgnmulktutgifter” ”går sin gang”, uavhengig av kommunal økonomi, så kan ein spørja seg 
kva som vert att til t.d folkehelsearbeid som samhandlingsreforma også skal dekka?

Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen så klart ser behovet for å bruka 
store ressursar på førebyggjande tiltak innan pleie, helse og velferd, og ser fram til det vidare 
planarbeidet i denne samanheng. 
Når det gjeld tiltak for eldre, så ber eldrerådet om at Kvardagsrehabilitering vert eit viktig 
satsingsområdet for å auka livskvaliteten generelt, og som i tillegg vil medføra at dei eldre 
kan bu lenger heime. Svært positiv erfaringar er gjort landet rundt med 
Kvardagsrehabilitering.
Eldrerådet vil også peika på kor viktig det er at kommunen er pådrivar og tilretteleggjar for at 
eldre får gjera seg nytte av ulike støtteordningar/lån frå Husbanken for å tilretteleggja 
bustaden for å kunna bu lengst mogeleg heime når helsa sviktar.
 

PSYKISK HELSE OG RUS s.16
Sitat:
”Psykisk helse» er ein del av familiekontoret i kommunen. Kontoret har psykolog og 



psykologisk sjukepleiar. Denne tenesta er eit lågterskeltilbod, og det skal vera lett å ta 
kontakt med tenesta. Oppgåva er å delta i behandling og tilrettelegging av tiltak for personar 
med psykiske lidingar, kriser og vanskelege livssituasjonar.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på det fokuset familiekontoret og kommunen har på 
psykisk helse og rus. Men eldrerådet stiller seg spørsmålet om eldre får nok fokus i dette 
arbeidet? Eldrerådet stiller også spørsmål ved om den spesifikke psykologtenesta deltar i stor 
nok grad i sjølve behandlinga, jfr. ønskje om å vera eit lågtersketilbod, eller berre for det 
meste vert tilretteleggjar for andre fagfolk?

NÆRINGSUTVIKLING s.22
Kommentar:
Eldrerådet ønskjer å presisera at det er viktig å sjå samfunnsutviklinga i ein heilskap. Utan 
auka kommunale inntekter vil det kunna verta magrare kommunale tenester, også for eldre.
Eldrerådet har difor merka seg og ser positivt på det målretta arbeidet kommunen legg opp 
til gjennom Strategisk Næringsplan med fokus på reiseliv og havsport, 2014 – 2025 når det 
gjeld å vidareutvikla eksisterande næringsverksemder og å skapa ny næringsutvikling. Ein 
aktiv næringskommune med gode og solide arbeidsplassar, og i tillegg ein kommune med 
høgt nivå på kommunale tenester for eldre, vil vera den beste økonomiske og faglege 
berebjelken for å møta store utfordringar i framtidig eldreomsorg, med ei dobling av eldre 
over åtti år innan 2050.

Austrheim eldreråd
Gro Johannessen
Leiar

Eldrerådet - 004/22

ER - behandling:
Ivar Bergsvik viste til eit innspel som Eldrerådet har gitt tidlegare, til samfunnsdelen av 
kommuneplanen for perioden 2014-2024.
Mykje av den uttalen er relevant i samband med arbeidet som no pågår med "Austrheim heile livet", 
med unntak av delen om å få bygd gangveg i Bergsvik i samband med mogleg Johan Sverdrup-
røyrleidning. Eldrerådet la ned ganske mykje arbeid i denne uttalen den gongen, til kommuneplanen 
som vart endeleg vedteken i kommunestyret i 2015.
Idar Hopland sa at det var lagt ned eit grundig arbeid den gongen, som kan spelast inn på nytt, med 
unntak av dette med gangveg i Bergsviksmarka.
Gro Johannessen ba om at det tidlegare innspelet vart brukt som innspel frå Eldrerådet til arbeidet 
med Leve heile livet-planen, med unntak av dette med gangveg i Bergsvikmarka.
Handsaming i Eldrerådet
Semje om å spela inn til arbeidet med Leve heile livet-planen, det tidlegare innspelet til 
kommuneplanen, med unntak av dette med gangveg i Bergsviksmarka.

ER - vedtak:
Eldrerådet i Austrheim ønskjer å spela inn denne tidlegare uttalen til det pågåande arbeidet med 



«Leve heile livet»-planen. Vedtak i rådet om dette den 3. februar 2022

UTTALE / KOMMENTARAR TIL FRAMLEGG TIL AUSTRHEIM KOMMUNE KOMMUNEPLAN 2014 - 24 – 
SAMFUNNSDEL.

Austrheim eldreråd har i møte 16.09.2014 gjeve følgjande uttale med sitat frå framlegget og 
kommentarar frå eldrerådet:

NB! Både dei sitata det er gjeve kommentar til, og dei det ikkje er gjeve kommentar til, er tekne med 
fordi eldrerådet meiner dei er viktige for den aldersgruppa eldrerådet skal ivareta interessene for, og 
som etter eldrerådet si meining, forpliktar kommunen i påfølgjande handlingsplanar. Sitat som 
”overlappar” kvarandre, dvs. kjem att i eit eller fleire punkt i innhaldslista med synonymt innhald, er 
berre tatt med ein gong.

 
ORDFØRAREN HAR ORDET  s.3

Sitat:
”Gjennom satsinga vår ”Austrheim heile livet”, ønskjer me å visa at det skal vera godt  å bu i 
Austrheim frå vogge til grav, og at me ønskjer og utvikla servicetilbod som treff alle 
aldersgrupper.”

AUSTRHEIM VIKTIGE VERDIAR – s.4
Austrheim heile livet
Sitat:
”Ein viktig verdi for Austrheim er at det skal vera godt å leva her for alle, heile livet.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen her forpliktar seg til verdiar og 
tiltak som vil gje like høg livskvalitet for eldre som for yngre.
 
Turstiar – folkehelse – fysisk aktivitet
Sitat:
”Det opne flate kystlandskapet er ein varig verdi for Austrheim. Gjennom utbygging av 
turstiar og planar innanfor folkehelse vert denne verdien gjort tilgjengeleg for flest mogeleg.”
Kommentar:
Folkehelsearbeidet er den viktigaste førebyggjande faktoren i samhandlingsreforma. I 
reforma er det lagt inn øyremerkte midlar til folkehelsearbeid retta mot eldre.

Når det gjeld turstiar m.m.viser eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 019/12) til 
kommunen sin Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2012 – 2020. 

VISJON FOR UTVIKLING OG VEKST s.5
Sitat:
”Austrheim vil utvikla endå betre kommunale tilbod.
Austrheim vil leggja til rette for at alle vert aktive kvar dag, heile livet.
Austrheim vil leggja til rette for bu, jobb og fritidstilbod.”

Kommentar:



Eldrerådet har merka seg og ser positivt på kommunen sin visjon og høge ambisjonar 
formulert i dei tre setningane i sitatet ovafor. Når det gjeld butilbod for eldre, viser 
eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 016/13) til kommunen sin Strategisk 
næringsplan med fokus på reiseliv og havsport og Austrheim Heile Livet, der eldrerådet 
peikar på behovet for senternære omsorgsbustader / eldrebustader i begge oppvekstsentra i 
kommunen. Eldrerådet kjem her med konkret framlegg til tomteareal og peikar på 
utfordringar når det gjeld finansiering. P.g.a at bustadprisane i Austrheim spesielt for eldre 
einebustader, er låge samanlikna med nye hus/leilegheiter berekna for den opne marknaden, 
vil det kunna by på store økonomiske utfordringar for eldre å kjøpa ny bustad i senternære 
område. Eldrerådet ber difor kommunen om å leggja til rette for kommunale eller 
frittståande burettslag eller burettslag bygd av stiftingar, med husbank eller anna rimeleg 
finansiering. Definerer kommunen eit behov for slike burettslag, er det lettare å få 
husbanken med på laget. Totale månadlege utgifter for kvar einskild bebuar vil kunna 
reduserast mykje med husbankfinansiering.

FORVENTNINGAR FRAM MOT 2024 s.6
Sitat:
”Tenestetilbodet for dei eldre vert godt utbygd og moderne.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å ha eit godt utbygd 
og moderne tenestetilbod for eldre. Eldrerådet reknar med at ordet ”moderne” m.a. betyr at 
kommunen vil ta i bruk velferdsteknologi i omsorgssektoren.

ØKONOMISKE RAMMER s.8
Sitat:
”Mål: Reduksjonar skal ikkje senka kvaliteten på tenester.
Strategi: Det er særleg tilbodet til dei eldre gjennom heimetenester, omsorgsbustader mfl., 
som gjev ekstra utfordringar innan oppvekstsektoren.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å oppretthalda 
standarden på dei kommunale tenestene sjølv om dei økonomiske rammene vert redusert.
Eldrerådet har også merka seg at kommunen så klart ser dei heilt spesielle utfordringane som 
omsorgsektoren har framover p.g.a den store auken eldre fram mot 2050.
Eldrerådet viser her til vedtak i eldrerådet ved handsaminga av budsjettet for 2014 (sak 
013/13) der eldrerådet påpeikar behovet for styrking spesielt for heimetenesta1 for at eldre 
kan få bu lenger heime. Det vert ein vinn vinn situasjon for kommunen.

SAMFERDSEL OG INFRASTRUKTUR s.12
Sitat:
”Mål: Eit trygt og effektivt vegnett for mjuke trafikantar.
Auka kollektivdel i høve regionale mål.
Strategi: Vera pådrivar for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen gjennom 
kommunen. Gjennomføra detaljreguleringsplan for gang og sykkelveg Mastrevik - 
Kilstraumen.”

Kommentar:



Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil vera pådrivar for å auka 
kollektivdelen og for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen i kommunen.
Eldrerådet viser her til eldrerådsak 017/13 ”Bussruter for eldre” der kommunen har fått 
midlar frå fylket til lokal bussrute spesielt for eldre. Eldrerådet ber om at denne ruta vert sett 
i drift så snart som mogeleg!
Når det gjeld utbygging av gang og sykkelveg, viser eldrerådet til eldrerådssak 019/12 der det 
vert tatt til orde for ein samanhengande gang og sykkelsti ”rundt Solend”.

KVALIFISERING OG UTDANNING s. 14
Sitat:
”Strategi: Leggja til rette for eit bredt spekter av aktivitetar for alle, heile livet.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å leggja til rette for 
at også eldre skal kunna vera aktive uavhengig av livssituasjon, også om den fysiske og 
psykiske helsa skrantar.

LIVSKVALITET OG DELTAKING s.14
Sitat:
”Strategi: Oppretthalda og vidareutvikla seniorsenteret. Leggja vekt på tilgjenge for alle 
(Universell utforming) i samfunnsutviklinga.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil satsa på å vidareutvikla 
seniorsenteret som møteplass og kulturarena spesielt for eldre.
Når det gjeld ”universell utforming” har eldrerådet i fleire saker påpeika at dette er eit 
ufråvikeleg krav i alle aspekt ved samfunnsutviklinga.

HELSE OMSORG OG FOLKEHELSE s.15
Sitat:
”I og med samhandlingsreforma og folkehelselova som vart sett i verk 1/1-2012, er det 
skjerpa krav til den kommunale omsorgstenesta. Pasientar vert tidlegare utskrive frå 
sjukehus og ført over til lokale omsorgstilbod, anten i kommunale mottak eller som teneste 
heime hjå folk. Av dette følgjer auka krav til kompetanse hjå dei tilsette i kommunen.
Strategi: Ein stor del av satsinga innan pleie, helse og velferd skal gå til førebyggjande tiltak”

Kommentar:
Eldrerådet har ved fleire høve drøfta samhandlingsreforma.
Midlane som er lagt i i reforma skal dekka tre område: 20% av utgiftene til alle pasientar frå 
kommunane som er innlagt på sjukehus, ”dagmulkt” på kr 4000 dersom kommunen ikkje 
klarar å ta i mot utskrivne sjukehuspasientar og tiltak til folkehelsearbeid. 
I sak 006/13 har eldrerådet i vedtak gjeve utrykk for bekymring for at døgnplassane lokalt 
(Knarvik) som er opprette m.a for å minska veksten i sjukehusutgiftene og 
spesialhelsetenesta ikkje må verta ”tilpassa” eldre pasientar, som på den måten kan gå glipp 
av behandling som spesialhelsetenesta på sjukehusa kan gje, og slik verta sett på som B-
pasientar i sjukehussamanheng.
Vidare meiner eldrerådet at finansieringa av samhandlingsreforma på sikt kan verta eit 



problem. Etter kvart vert det slutt på øyremerka midlar til reforma. Midlar vert då lagt inn i 
rammeoverføringane til kommunane, og utgiftene til reforma skal takast av same potten i 
kommunane som utgifter til skule, helse, omsorg osv. Sidan sjukehusutgifter og eventuelle 
”døgnmulktutgifter” ”går sin gang”, uavhengig av kommunal økonomi, så kan ein spørja seg 
kva som vert att til t.d folkehelsearbeid som samhandlingsreforma også skal dekka?

Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen så klart ser behovet for å bruka 
store ressursar på førebyggjande tiltak innan pleie, helse og velferd, og ser fram til det vidare 
planarbeidet i denne samanheng. 
Når det gjeld tiltak for eldre, så ber eldrerådet om at Kvardagsrehabilitering vert eit viktig 
satsingsområdet for å auka livskvaliteten generelt, og som i tillegg vil medføra at dei eldre 
kan bu lenger heime. Svært positiv erfaringar er gjort landet rundt med 
Kvardagsrehabilitering.
Eldrerådet vil også peika på kor viktig det er at kommunen er pådrivar og tilretteleggjar for at 
eldre får gjera seg nytte av ulike støtteordningar/lån frå Husbanken for å tilretteleggja 
bustaden for å kunna bu lengst mogeleg heime når helsa sviktar.
 

PSYKISK HELSE OG RUS s.16
Sitat:
”Psykisk helse» er ein del av familiekontoret i kommunen. Kontoret har psykolog og 
psykologisk sjukepleiar. Denne tenesta er eit lågterskeltilbod, og det skal vera lett å ta 
kontakt med tenesta. Oppgåva er å delta i behandling og tilrettelegging av tiltak for personar 
med psykiske lidingar, kriser og vanskelege livssituasjonar.”

Kommentar:
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på det fokuset familiekontoret og kommunen har på 
psykisk helse og rus. Men eldrerådet stiller seg spørsmålet om eldre får nok fokus i dette 
arbeidet? Eldrerådet stiller også spørsmål ved om den spesifikke psykologtenesta deltar i stor 
nok grad i sjølve behandlinga, jfr. ønskje om å vera eit lågtersketilbod, eller berre for det 
meste vert tilretteleggjar for andre fagfolk?

NÆRINGSUTVIKLING s.22
Kommentar:
Eldrerådet ønskjer å presisera at det er viktig å sjå samfunnsutviklinga i ein heilskap. Utan 
auka kommunale inntekter vil det kunna verta magrare kommunale tenester, også for eldre.
Eldrerådet har difor merka seg og ser positivt på det målretta arbeidet kommunen legg opp 
til gjennom Strategisk Næringsplan med fokus på reiseliv og havsport, 2014 – 2025 når det 
gjeld å vidareutvikla eksisterande næringsverksemder og å skapa ny næringsutvikling. Ein 
aktiv næringskommune med gode og solide arbeidsplassar, og i tillegg ein kommune med 
høgt nivå på kommunale tenester for eldre, vil vera den beste økonomiske og faglege 
berebjelken for å møta store utfordringar i framtidig eldreomsorg, med ei dobling av eldre 
over åtti år innan 2050.

Austrheim eldreråd
Gro Johannessen
Leiar



Saksopplysninger:
Bakgrunn

Ivar Bergsvik har komme med innspel om Eldrerådet bør spela inn tidlegare uttale, i samband med 
det pågåande arbeidet med planen for «Austrheim heile livet».

Dette innspelet ligg ved. 

Eldrerådet drøftar saka og ser kva som er aktuelt å spela inn no.

Konklusjon

Saka vert lagt fram for drøfting

.



Sakspapir

Saksnr Utvalg Type Dato
001/22 Eldrerådet OS 01.02.2022

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Ketil Tjore FE-033 22/164

Status-oppsummering aktuelle saker

Framlegg til vedtak:
Eldrerådet tek orienteringa til vitande

Eldrerådet - 001/22

ER - behandling:
Bakgrunn

Leiar og sekretær gjev status på følgjande punkt:

· Løyving til Eldrerådet/Eldredagen - 50.000 kroner ligg inne.
· Datakurs for Eldre, i regi av Frivilligsentralen - Blir arrangert av Frivilligsentralen.
· Aktivitetsdag Nordliheimen - blir arrangert 10. mai 2022
· Trafikksikringsplanen - er på gang fortau frå Seniorsenteret til Nordliheimen, ned til 

overgangen.
· RMNF med eige arbeid for å få fart på arbeid med gangveg. Få kommunestyret med på 

støtte til brev til fylket om trafikksikring, frå Mette Ekornrød.
· TT-kort og krav til dette (dette punktet utgjekk)
· Pensjonistlaget har invitert leiar i eldrerådet Gro Johannessen til årsmøtet sitt 9/2, for å 

orientera om arbeidet i rådet. Solveig Hopen sa her at Johannessen gjerne må spørja 
pensjonistlaget om dei har saker dei vil ha tatt opp.

Handsaming i Eldrerådet:
Samrøystes for å ta orienteringane til vitande.

ER - vedtak:
Eldrerådet tek orienteringa til vitande



Saksopplysninger:
Bakgrunn

Leiar og sekretær gjev status på følgjande punkt:

· Løyving til Eldrerådet/Eldredagen
· Datakurs for Eldre, i regi av Frivilligsentralen
· Aktivitetsdag Nordliheimen
· Trafikksikringsplanen
· TT-kort og krav til dette
· Brev til fylket om trafikksikring, frå Mette Ekornrød

Konklusjon
Eldrerådet tek orienteringa til vitande

.
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